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Itt jelzem, hogy a nemzeti energiastratégia felülvizsgálatával kapcsolatos munka elindult. Ennek 

a kialakítása során már figyelembe fogjuk venni, amennyiben az országgyűlési képviselők úgy 

döntenek, hogy támogatják ezt a stratégiát. Ennek a stratégiának a szempontrendszere és ajánlásai: az 

a célunk, hogy a magyar polgárok számára tiszta, okos, megfizethető energetikai szolgáltatásokat 

tudjunk nyújtani, és egyúttal az új energiastratégia a gazdaságfejlesztést és az innovációt is támogatni 

tudja. 

  (17.10)  

Itt, ezen a ponton említeném csak meg, hogy éppen ezen vita miatt késem le azt az alakuló ülést, 

amely az Energetikai Innovációs Tanács megalakulását jelenti. Az Innovációs és Technológiai 

Minisztériumban ezekben a percekben alakult meg az a tanács, amelynek az a célja, hogy segítse a 

kormányzatot abban akadémiai, iparági szereplők és érintettek részéről, hogy ki tudjuk aknázni 

azokat a lehetőségeket, amelyek a klímavédelmet segítik, de egyúttal a gazdasági növekedést is 

támogatni tudják. 

Tisztelt Országgyűlés! Mindezzel, azt hiszem, hogy az időm végéhez érkeztem, és újra csak 

szeretném megemlíteni és megismételni azt a mottót, ami ennek a módosult, módosítandó nemzeti 

éghajlatváltozási stratégiának az alapüzenete: alkalmazkodjunk az elkerülhetetlenhez, és kerüljük el 

az elkerülhetőt. Ezúton kérem a tisztelt Országgyűlést, hogy támogassák ezt az előterjesztést, a 

határozati javaslatot annak érdekében, hogy a kormány az érintettekkel, a polgárokkal, a civil 

szervezetekkel együttműködve megtehesse azt, amit az éghajlatváltozás elleni küzdelemben 

megtehet, és mindezt a jövő generációk érdekében tegye. Tisztelt Elnök Úr! Köszönöm szépen. 

(Taps a kormánypártok soraiból.) 

ELNÖK: 

Köszönöm szépen, Kaderják Péter államtitkár úr. Tisztelt Országgyűlés! A módosító javaslatok 

benyújtására csütörtökön 16 óráig van lehetőségünk. 

A Magyarország és a Thaiföldi Királyság között a 

MahachulalongkornrajavidyalayaEgyetemnek a Tan Kapuja 

Buddhista Főiskolával Együttműködésben való magyarországi 

működéséről szóló Megállapodás kihirdetéséről  szóló 

törvényjavaslat általános vitája a lezárásig 

Tisztelt Országgyűlés! Soron következik „A Magyarország és a Thaiföldi Királyság között a 

Mahachulalongkornrajavidyalaya… - megismétlem, ha valaki nem jegyezte meg az egyetem 

nevét (Derültség.), 12 szótagból áll: Mahachulalongkornrajavidyalaya - Egyetemnek a Tan Kapuja 

Buddhista Főiskolával Együttműködésben való magyarországi működéséről szóló 

Megállapodás kihirdetéséről” szóló törvényjavaslat általános vitája a lezárásig. A 

kormány-előterjesztés T/1657. számon a parlamenti informatikai hálózaton elérhető. 

Elsőként megadom a szót Bódis József államtitkár úrnak, az Emberi Erőforrások Minisztériuma 

államtitkárának, a napirendi pont előterjesztőjének, 30 perces időkeretben. 

BÓDIS JÓZSEF, az Emberi Erőforrások Minisztériumának államtitkára 

, a napirendi pont előadója: Köszönöm szépen. Tisztelt Elnök Úr! Tisztelt Ház! Tisztelt 

Képviselő Asszonyok és Urak! Tisztelettel köszöntöm önöket a Magyarország és a Thaiföldi 

Királyság között a Mahachulalongkornrajavidyalaya Egyetemnek a Tan Kapuja Buddhista 

Főiskolával együttműködésben való magyarországi működéséről szóló megállapodás kihirdetéséről 

szóló T/1657. számú törvényjavaslat általános vitája alkalmából. Kérem, engedjék meg, hogy néhány 
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mondatban ismertessem a tisztelt Országgyűlés plénuma előtt lévő törvényjavaslat főbb tartalmi 

elemeit. 

A törvényjavaslat a Mahachulalongkornrajavidyalaya Egyetem mint a Thaiföldi Királyságban 

bejegyzett, Magyarországon engedéllyel működő külföldi felsőoktatási intézmény további 

magyarországi működéséhez szükséges jogi alapot adó, vagyis a magyarországi működés elvi 

támogatásáról szóló megállapodás kihirdetéséről és kötelező hatályának elismeréséről szól. A 

megállapodást 2018. június 14-én írta alá Jakab Péter nagykövet úr és Champatong Suph, a Thaiföldi 

Királyság Felsőoktatási Bizottsága Hivatalának főtitkára Bangkokban. A jelen törvényjavaslat célja a 

megállapodás kihirdetése. A megállapodás megkötését az Oktatási Hivatal 2016-ban lefolytatott 

vizsgálata indokolja. 

A felsőoktatási intézmények működését áttekintő vizsgálat a külföldi felsőoktatási intézmények 

tekintetében kimutatta, hogy több intézmény szabálytalanul működik Magyarországon. A vizsgálat 

tapasztalatai révén módosításra került a nemzeti felsőoktatásról szóló 2011. évi CCIV. törvény. A 

törvény 7. § (1) bekezdés a) pontja kimondja, hogy az Európai Unión, illetve az Európai Gazdasági 

Térségen kívül székhellyel rendelkező és Magyarországon oktatási tevékenységet folytató külföldi 

felsőoktatási intézmények esetében Magyarország Kormánya és a székhely szerinti állam kormánya 

között nemzetközi szerződés megkötése szükséges a magyarországi működés elvi támogatásáról. 

Ezen módosításnak megfelelően szükségessé vált egy nemzetközi szerződés megkötése a 

Thaiföldi Királysággal. A megállapodás létrehozására vonatkozó egyeztetések 2017 szeptemberében 

kezdődtek meg az Emberi Erőforrások Minisztériuma és a Thaiföldi Királyság oktatási 

minisztériuma között. Azonban végleges kialakítása előtt a thai fél jelezte, hogy a dokumentum 

szövegében jelentős módosításokat kíván eszközölni, így annak októberre tervezett aláírása elmaradt. 

2018 áprilisában a Külgazdasági és Külügyminisztérium arról tájékoztatta tárcánkat, hogy a thai 

féllel közösen kidolgozta a megállapodás szövegét. A tárgyalási folyamat lezárását követően a 

megállapodás szövegét az Emberi Erőforrások Minisztériuma, a Külgazdasági és 

Külügyminisztérium és az Igazságügyi Minisztérium a miniszterelnök elé terjesztette, aki 

felhatalmazta a külgazdasági és külügyminisztert a megállapodás szövegének végleges 

megállapítására. 

A törvénytervezetben szereplő megállapodás lefekteti az egyetem thaiföldi királyságbeli 

jogállását és magyarországi működésének feltételeit, úgymint jogi státusz, tevékenység, a felek által 

alkalmazott jogszabályok és rendelkezések; valamint rendelkezik a megállapodás érvényességéről, és 

kijelöli a megállapodás végrehajtásáért felelős szerveket, amely magyar részről az Emberi 

Erőforrások Minisztériuma. A törvény a kihirdetését követő napon lép hatályba. 

A megállapodás (5) bekezdése szerint a felek vállalják azoknak a belső jogi eljárásoknak a 

lefolytatását, amelyek a jelen megállapodás 2018. november 15-ig való hatálybalépéséhez 

szükségesek. A jelen megállapodás azon diplomáciai csatornákon keresztül megküldött utolsó írásos 

értesítés kézhezvételét követő 30. napon lép hatályba, amelyben a felek értesítik egymást a jelen 

megállapodás hatálybalépéséhez szükséges belső jogi eljárások lefolytatásáról. 

A 2015-ben elfogadott „Fokozatváltás a felsőoktatásban” stratégiai dokumentummal 

összhangban a megállapodásnak hosszú távon javító hatása van a magyar oktatás 

versenyképességére, a nemzetköziesítésre a Tan Kapuja Buddhista Főiskola és thaiföldi partnere 

közötti együttműködés jogi feltételeinek biztosításával. 

Költségvetési hatások, kötelezettségek a megállapodással kapcsolatban nem merülnek fel. A 

törvény végrehajtásához szükséges intézkedésekről az oktatásért felelős miniszterként az emberi 

erőforrások minisztere gondoskodik. 

Kérem a tisztelt Országgyűlést, hogy a törvényt fogadja el. Köszönöm szépen. (Taps a 

kormánypártok soraiból.) 

ELNÖK: 
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Köszönöm, Bódis József államtitkár úr. Tisztelt Országgyűlés! Most a vezérszónoki 

felszólalásokra kerül sor. Elsőként megadom a szót Zsigmond Barna Pál képviselő úrnak, a Fidesz 

képviselőcsoportja vezérszónokának. 

  (17.20) 

DR. ZSIGMOND BARNA PÁL, a Fidesz képviselőcsoportja részéről: 

Tisztelt Elnök Úr! Köszönöm a szót. Tisztelt Elnök Úr! Tisztelt Országgyűlés! Tisztelt 

Államtitkár Úr! Magyarország és a Thaiföldi Királyság remek kulturális és oktatási kapcsolatai már a 

kétezres években kiemelkedők voltak, már 2003-ban a Magyar Állami Operaház társulata több 

sikeres előadással vett részt a bangkoki nemzetközi tánc- és zenei fesztiválon. 2011-ben került sor 

Bartók Béla „A kékszakállú herceg vára” című operájának thaiföldi ősbemutatójára. További fontos 

kulturális eseményként könyvelhetjük el a „Fehér isten” című magyar film thaiföldi bemutatását, 

amire 2017. március 11-én került sor a thaiföldi tudásparkban. 

De nem csak zenei téren kiválóak a kapcsolatok. Az AFS tanulmányi csereprogram keretében - 

együttműködve a Rotary Clubbal - magyar és thaiföldi középiskolásoknak adatik meg a 

csereprogramokban való részvétel lehetősége, amelynek köszönhetően évente körülbelül 30-35 

thaiföldi diák utazhat egy évre Magyarországra. 

A magyar kormány által biztosított Stipendium Hungaricum-ösztöndíjnak köszönhetően immár 

thaiföldi hallgatók is pályázhatnak magyarországi felsőoktatási tanulmányokra, amelyekre 2018 óta 

van lehetőség. Több magyar egyetem, mint például a Corvinus, a Kodolányi János Főiskola vagy a 

Budapesti Gazdasági Főiskola remek kapcsolatokat tart fenn thaiföldi felsőoktatási intézményekkel. 

Tisztelt Képviselőtársaim! Az előttünk fekvő törvényjavaslat, amely rövidebb nevén MCU és A 

Tan Kapuja Buddhista Főiskola közötti magyarországi együttműködésre vonatkozik, azt a célt 

szolgálja, hogy Magyarország és a Thaiföldi Királyság fenntartsák, illetve tovább bővítsék mind az 

oktatási, mind pedig a tudományos együttműködést. 

E megállapodás olyan pontokat szabályoz, mint például a diplomák kölcsönös elismerését, vagy 

egy, az oktatási tevékenységgel kapcsolatos kérdések támogatását szolgáló szakmai kapcsolattartó 

pont kijelölését. 

Tisztelt Ház! Tisztelt Képviselőtársaim! Kérem, támogassák a törvényjavaslatot. Köszönöm a 

szót. (Taps a kormánypártok soraiból.) 

ELNÖK: 

Köszönöm, Zsigmond Barna Pál képviselő úr. Most megadom a szót Brenner Kolomannak, a 

Jobbik képviselőcsoportja vezérszónokának. Öné a szó, képviselő úr. 

DR. BRENNER KOLOMAN, a Jobbik képviselőcsoportja részéről: 

Tisztelt Elnök Úr! Tisztelt Államtitkár Úr! Köszönöm szépen a szót, és hadd adózzak először is 

nagy tisztelettel mind elnök úrnak, mind államtitkár úrnak, hogy nekifogtak a feladatnak, hogy 

kimondják ennek az egyetemnek a nevét. Én ezzel - az előttem szólóhoz hasonlóan - nem 

próbálkoznék meg, de a Jobbik vezérszónokaként szeretném azt mindenképpen kifejteni, hogy 

nagyon örülök államtitkár úr részletes beszámolójának a szerződés előkészítéséről, és természetesen 

ezt a szerződést a Jobbik-frakció nevében támogatni tudjuk. 

Én egyetlenegy gondolatot szeretnék hozzáfűzni az egész kérdéskörhöz, hiszen az, hogy a 

magyar felsőoktatásban a jóváhagyott stratégia szempontjából a nemzetköziesítésnek kiemelt szerepe 

van, ebben teljes mértékben egyetértünk. Ez nyilvánvalóan azért is rendkívül fontos, hiszen az elmúlt 

években - és tendenciaképpen a közeljövőben is - a magyar hallgatók száma rohamosan csökkent. 

Tehát ha belevágnánk egyszer abba a vitába államtitkár úrral, hogy a magyar felsőoktatás szerkezete 

és a hallgatók aránya, illetve az egyes intézményeknek a struktúrája hogyan néz ki, akkor, azt 

gondolom, hogy ennek a nemzetköziesítésnek kiemelkedő és kulcsfontosságú szerepe lesz ennek a 

vitának a lefolytatásában is. 


